
Vraag nr. 210 
van 18 maart 1997 

van de heer JOHN TAYLOR 

Ministeriële kabinetten – Medewerkers voor dienst-
betoon 

Tijdens deze zittingsperiode werden er reeds ver-
schillende vragen gesteld rond de werking van de 
ministeriële kabinetten. Van een aantal personen is 
algemeen bekend welke taken zij op een kabinet 
uitvoeren ; hun benoeming verschijnt in het Belgisch 
Staatsblad (kabinetschef en adjunct-kabinetschef) en 
hun functieomschrijving wordt geregeld 
gepubliceerd. 

Voor een aantal andere kabinetsmedewerkers is dat 
echter niet zo duidelijk Daarbij bestaat het ver-
moeden dat er op ministeriële kabinetten een aantal 
mensen werken die zich bezighouden met wat men 
"sociaal dienstbetoon", "sociale dienstverlening", 
"adviesdiensten", "informatieverstrekking", ... zou 
kunnen noemen. In het licht van de recente 
discussies rond de nieuwe politieke cultuur en de 
druk die er vanuit diverse kringen wordt uitgeoefend 
om het sociaal dienstbetoon aan banden te leggen, 
roept dit de nodige bedenkingen op. 

1. Hoeveel personen houden zich op het kabinet van 
de minister bezig met aangelegenheden die geen 
rechtstreeks verband houden met zijn 
bevoegdheden in het kader van de Vlaamse 
regering (o.a. sociaal dienstbetoon, sociale 
dienstverlening, adviesdiensten, informa-
tieverstrekking,...) ? 

Op welk niveau zijn deze mensen tewerkgesteld ? 
Beschikken ze over kantoorruimte en 
kantoormateriaal op het kabinet ? 

Zijn er daarvan mensen die op een andere plaats 
dan het kabinet van de minister hun 
werkzaamheden uitoefenen ? 

2. Zijn er kabinetsmedewerkers die in het kader van 
sociaal dienstbetoon, sociale dienstverlening, 
adviesdiensten, informatieverstrekking, ... van de 
minister activiteiten organiseren (o.a. zitdagen, 

ontmoetingen met inwoners van het 
arrondissement van de minister, ...) ? Waar vin-
den deze activiteiten plaats ? Gebeuren ze binnen 
de normale kantooruren of daarbuiten ? 

Over hoeveel personen gaat het en op welk 
niveau en welke plaats zijn ze tewerkgesteld ? 

N.B. : Deze vraag werd gesteld aan alle ministers. 

Gecoördineerd antwoord man minister-president 

Luc Van den Brande 

Vooreerst wens ik te verwijzen naar het antwoord op 
de schriftelijke vraag nr. 111 van 13 februari 1997 
van de heer Etienne Van Vaerenbergh 
"Terugbetaling kabinetsmedewerkers – Kritiek 
Rekenhof" (Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 
12 van 21 maart 1997, blz. 1056 – red.), waarbij 
onder meer het volgende werd gesteld : 

"Momenteel wordt een globaal voorstel met 
betrekking tot heroriëntatie van het besluit van de 
Vlaamse regering van 20 juni 1995 betreffende de 
samenstelling en de werking van de kabinetten van 
de Vlaamse ministers uitgewerkt. Daarbij wordt 
onder meer rekening gehouden met de praktijker-
varingen, de besprekingen rond de nieuwe politieke 
cultuur binnen het Vlaams Parlement en met de 
opmerkingen, bedenkingen en suggesties van het 
Rekenhof." 

Dit voorstel zal uiteraard ook rekening houden met 
de taakomschrijving van de kabinetten. 

Met betrekking tot de concrete vragen van de 
Vlaamse volksvertegenwoordiger zijn volgende 
gegevens van belang. 

1. De vraag gaat ervan uit dat op het kabinet van de 
Vlaamse ministers een duidelijk onderscheid kan 
worden gemaakt tussen de taken als lid van de 
Vlaamse regering en taken die "geen rechtstreeks 
verband houden met de bevoegdheden in het 
kader van de Vlaamse regering (onder andere 
sociaal dienstbetoon, sociale dienstverlening, 
adviesdiensten, informatieverstrekking, ...)". Dit 



is echter niet mogelijk. 

– Vooreerst is het zo dat de gehanteerde 
begrippen niet eenduidig zijn, zoals onder 
meer blijkt uit de herhaalde discussies rond 
het sociaal dienstbetoon. 

– Daarnaast is het duidelijk dat, vanuit een 
klantvriendelijke benadering, bijvoorbeeld de 
informatieverstrekking over het beleid van de 
Vlaamse regering in het algemeen en van de 
betrokken minister in het bijzonder duidelijk 
tot de legitieme opdrachten van de 
kabinetsleden behoort. Men kan immers 
bezwaarlijk verdedigen dat de kabinetsleden 
dergelijke brieven of telefoons onbeantwoord 
zouden laten. Ook het opvangen van groepen 
die een bezoek brengen aan de Vlaamse 
instellingen (en vaak een bezoek aan het 
Vlaams Parlement combineren met een 
bezoek aan het Martelaarsplein en aan het 
ministerie van de Vlaamse Gemeenschap), 
valt mijns inziens onder de algemene 
opdracht van de Vlaamse kabinetten. 

– Hetzelfde geldt voor "adviesdiensten". Nog 
steeds hebben de burgers, bedrijven en 
gezagsdragers het moeilijk om te weten 
welke dienst bevoegd is voor welk 
probleem. Enerzijds moeten dus de nodige 
inspanningen worden gedaan in het kader 
van de actieve en passieve openbaarheid 
van bestuur – wat in eerste instantie een 
opdracht van de administratie is – maar 
anderzijds moeten de brieven en telefoni- 

sche oproepen in dit verband worden beant-
woord. In plaats van enkel te antwoorden dat 
men niet bevoegd is, wordt in de mate van 
het mogelijke aan de betrokkene geantwoord 
wie terzake wel bevoegd is, of worden de 
brieven doorgestuurd. Telefonische oproepen 
terzake horen wellicht thuis onder het begrip 
"adviesdiensten". 

In het luik "sociaal dienstbetoon" en "sociale 
dienstverlening" horen zonder twijfel de vele 
vragen thuis van burgers of politici aangaande 
hun problemen om een concrete job te vinden en 
de vraag naar mogelijkheden inzake tewerk-
stelling binnen de overheid. Het is evenmin 
mogelijk om een correct beeld te geven van het 
aantal mensen dat daarmee bezig is. Afhankelijk 
van de concrete vraag, worden de diverse 
dossiers op het kabinet behandeld door een staflid 
of een inhoudelijke medewerker. Het is duidelijk 
dat deze medewerkers daarnaast bezig zijn met 
de rechtstreekse bevoegdheidsgebonden materies. 
Daarnaast zijn uiteraard ook de logistieke 
medewerkers (secretariaat, verze-dingsdienst, ...) 
daarbij betrokken. De activiteiten van de diverse 
medewerkers worden bovendien niet 
systematisch geïnventariseerd en dus ook niet 
statistisch verwerkt. 

In onderstaande tabel wordt gepoogd om een 
gemiddeld aantal voltijdse eenheden op te geven 
dat bij deze opdrachten betrokken is. 

 
Kabinet Stafleden Medewerkers Totaal 

Luc Van den Brande 2 2 4 

Luc Van den Bossche – 2 2 

Theo Kelchtermans – 2 2 

Wivina Demeester-De Meyer  0,8 0,8 

Leo Peeters  2 2 

Eddy Baldewijns 1 2 3 

Luc Martens  1,4 1,4 

Eric Van Rompuy 1 3 4 

Anne Van Asbroeck – – – 



Het spreekt vanzelf dat de betrokkenen 
kantoorruimte innemen en over het 
benodigde kantoormateriaal beschikken. 

Met uitzondering van afwezigheden voor 
dienstopdrachten, zijn de betrokkenen 
werkzaam op het kabinet van de betrokken 
minister. 

2. Met verwijzing naar de juiste 
omschrijving van de taken zoals gesteld 
onder punt 1 van het antwoord, is het 
antwoord op deze deelvraag positief. 
Deze activiteiten gebeuren naargelang de 
noodzaak zowel binnen als buiten de 

kantooruren, op of buiten het kabinet. 
 

Ook hier is het niet mogelijk om 

gedetailleerde gegevens te verstrekken, 

aangezien het hier niet om hoofd- of 

uitsluitende activiteiten gaat. Op jaarbasis is 

het zo dat voor de diverse ministers dezelfde 

personeelsleden als vermeld onder deelvraag 

1 hiermee bezig zijn; de kabinetten van de 

Vlaamse ministers Wivina Demeester-De 

Meyer en Luc Martens geven hiervoor 

respectievelijk drie en twee medewerkers op.

 


